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Kuusi vuotta sitten, kun perheemme 
muutti tªnne Lintuvaaraan, minusta 
tuntui  siltª kuin muuttaisi johonkin pie-
neen maaseutukaupunkiin tai kylªªn. 
Alueen ósyrjªinenó, mutta kuitenkin niin 
lªheinen sijainti Helsingin keskustaan 
nªhden, laajoine viheralueineen viehªtti 
meitª tuolloin. Tuo viehªtys ei ole kadon-
nut mihinkªªn, vaikka koko tªmªn 
kuuden vuoden ajan on ympªristºssª 
tapahtunut muutoksia. Toiset muutokset 
ovat olleet hyviª ja toiset vªlttªmªttª 
eivªt, toiset parannusehdotukset ovat 
jªªneet pelkªstªªn aikeiksi. Alueemme 
teiden ja ojien kunto on mielestªni yksi 
tªllaisista aikeista, jotka eivªt ainakaan 
toistaiseksi ole toteutuneet riittªvªllª 
laajuudella Lintuvaarassa. Hyvistª 
muutoksista mainittakoon alueemme 
talojen perusparannukset ja pihojen 
siistiytyminen sekª Lintumetsªn koulu. 
Viheralueitakin on sªªstynyt riittªvªsti. 
Mutta onko nªin tulevaisuudessa?

Paljon tapahtuu edelleen ja yhª 
merkittªvªmpiª hankkeita on tiedossa 
tulevaisuudessa. Tªllª hetkellª keskei-
simmªt vireillª olevat asiat ovat 
Lintulaakson koulun ja siihen liittyvien 
teiden rakentaminen, Puolustusvoimien 
komentokeskuksen rakennussuunni-

telma ja sen vaikutus lªhiympªristººn 
sekª Kehª II:n ympªristºvaikutus- 
selvitys. Ei pidª myºskªªn unohtaa seura-
kuntayhtymªn palvelutalohanketta ns. 
Paulakosken tontille, Kehª I:n perusparan-
nusta tai Painiityn kaavoitusta. 

Tªmªn jutun ilmestyttyª on juuri ollut 
Puolustusvoimien komentokeskuksen 
tiesuunnitelmien asukastilaisuus, jossa  
alueen asukkaat (Jªªskelªntien ympª-
ristºssª asuvat) toivottavasti ovat pon-
tevasti esittªneet kannanottojaan. Nyt 
(huomautusten jªttºaikana) on ehdot-
toman tªrkeªª, ettª mahdollisimman 
moni alueen asukas ilmoittaa mieli-
piteensª tiehankkeelle ð oli se sitten puo-
lesta tai vastaan. Tªmª siksi, ettª mikªli 
emme ilmaise mielipiteitªmme, olettaa 
Espoon kaupunki ja Puolustusvoimat 
meidªn hiljaisesti hyvªksyvªn heidªn 
suunnitelmansa. Omakotiyhdistys tulee 
tekemªªn osaltaan huomautuksen. 

Asuinalueemme yhteinen hanke óKylª 
kasvattaaó on edennyt niin, ettª projek-
tilla on aktiivisia henkilºitª varsinkin 
koulujen vanhempainyhdistyksistª niin 
meiltª Lintuvaarasta, Mªkkylªstª kuin 
Postipuustakin. Projektissa on laadittu 
yhteiset pelisªªnnºt, joita pªivªkotien, 
koulujen ja vanhempien toivotaan 
hyºdyntªvªn. Nªmª pelisªªnnºt on 
jaettu aiemmin koululaisille kotiin ja 
ne ovat myºs tªssª lehdessª mukana. 
Projektia on tarkoitus laajentaa Leppª-
vaaran suuntaan. Hankkeeseen otetaan 
mielellªªn mukaan uusia jªseniª, joten jos 
olet kiinnostunut lastemme ja nuortemme 

yhteisistª pelisªªnnºistª, niin ole 
yhteydessª esimerkiksi johtokuntamme 
jªseneen Merja Salmi-Lindgreniin. 

Silloin kuusi vuotta sitten, kun muutim- 
me tªnne Lintuvaaraan emme tunteneet 
juuri lainkaan Espoota saati Lintuvaaraa. 
Millainen Lintuvaara oli ollut ja mitª tªlle 
viihtyisªlle alueelle tulee tapahtumaan 
olivat kysymyksiª, jotka minua kiin-
nostivat. Kun en juuri mistªªn silloin 
saanut tietoa aiheesta (emme tunteneet 
tªªltª ketªªn), pªªtin pyrkiª mukaan 
alueen asukastoimintaan. Osallistu-
minen Lintuvaaran Okyn johtokunnan 
toimintaan on ollut erittªin kiinnostavaa 
ja opettavaista. Olen oppinut paljon 
Lintuvaarasta ympªristºineen, sen asuk-
kaista ja Espoon kaupungin pªªtºksen-
tekoprosesseista. 

Seuraava vuosikokouksemme on 19.3.02 
Lintumetsªn koululla klo 18.00. Mikªli 
Sinª haluat vaikuttaa yhª kehittyvªn 
asuinalueen asioihin, tule mukaan vuosi-
kokoukseemme sillª siellª valitsemme 
kahdesta kolmeen uutta jªsentª johto- 
kuntaan. Tªmª puheenjohtajan palsta 
on minulle tªllª erªª viimeinen. Olen 
toiminut johtokunnassa oloni aikana  
yhdistyksemme sihteerinª ja puheen-
johtaja ja koen, ettª uusien voimien 
on aika ottaa ohjat kªsiinsª. Toivotan 
Teille hyvªª kevªªn jatkoa. Tapaamisiin 
vuosikokouksessa.

Markku Saarikoski



Lintuvaaran Omakotiyhdistys ry perustettiin 
1941 alunperin Leppªvaaran Huvilanomista-
jien Yhdistys -nimisenª. Yhdistyksen nimi 
muutettiin 1975 Leppªvaaran-Lintuvaaran 
Omakotiyhdistys ry:ksi ja 1992 lªhtien 
olemme toimineet nykyisellª nimellªmme. 
Yhdistyksemme tªytti viime vuonna 60- 
vuotta, jota pªªtettiin juhlistaa vuoden 
2002 vuosikokouksessa. Yhdistyksessªmme 
oli vuoden lopussa 525 maksavaa jªsentalo-
utta ja muutama kannatusjªsen. Olemme 
tªten edelleen Espoon suurin asukasyhdistys 
suhteutettuna asukaslukuun ja yksi suurim-
mista pelkªstªªn jªsenmªªrªllª mitattuna. 

Johtokunta ja tilintarkastajat

Yhdistyksen toimintaa edusti johtokunta, 
johon kuului kymmenen jªsentª puheen-
johtajan lisªksi. Yhdistyksen vuosikokous 
pidettiin 28.3. ja paikalla oli noin 70 
jªsentª. Vuosikokous valitsi yhdistyksen 
puheenjohtajaksi Markku Saarikosken 
seuraavaksi 1-vuotiskaudeksi. Seuraavaksi 
2-vuotiskaudeksi valittiin jªseniksi Margit 
Lundstrºm, Timo Numminen, Matti 
Nurminen, Pªivi Oittinen ja Anu Sipilª 
(siht.), Vanhoina jªseninª jatkoivat Raimo 
Henttonen, Mimmu Piirto, Arja Pihlajisto 
(Lintunen), Merja Salmi-Lindgren ja Leena 
Schmidt (talous). 

Johtokunta jakaantui tyºryhmiin, jotka olivat 
(suluissa vetªjª): 

1. Kaavoitus ja liikenne (Saarikoski)

2. Nuoriso (Salmi-Lindgren) 

3. Ympªristº (Schmidt) 

Johtokunta kokoontui toimintavuoden 
aikana 10 kertaa.

Yhdistyksen varsinaisina tilintarkastajina 
toimi Matti Kªrkkªinen ja Reijo Jªrvitalo. 
Heidªn varamiehiªªn olivat Olavi Hokkanen 
ja Voitto Virta. 

Toiminta

Omakotiyhdistyksen toiminta noudatti 
yhdistyksen sªªntºjª, joiden mukaan mm. 
alueen ja asukkaiden  viihtyisyyttª on 
pyrittªvª lisªªmªªn ja aluetta koskevaan 
suunnitteluun on pyrittªvª vaikuttamaan. 
Yhdistyksen varsinainen toiminta kulminoi-
tui alueen kaavoitukseen, liikenneolojen 
parantamiseen, Kehª II ympªristºvaiku-
tusselvitykseen, óKylª kasvattaaó-projektiin 
ja ympªristºn parantamiseen. Lisªksi 

yhdistys jatkoi tiivistª yhteistyºtª muiden 
asukasyhdistysten kanssa. 
Vuosikokouksessa kansanedustaja/kunnal- 
lisvaltuutettu Markku Markkula kertoi mm. 
asukasyhdistyksien vaikutusmahdolli-
suuksista kunnallisessa pªªtºksenteossa.  

A. Kaavoitus

Toimintavuotensa aikana yhdistys seurasi 
Puolustusvoimien komentokeskuksen kaa-
voitussuunnitelmia, ns. Paulakosken tontin 
ja Palokªrjen asuntoalueen rakennussuunni-
telmia sekª Kehª I/Mªkkylª II/Lintulaakso I 
kaavaehdotuksen etenemistª. 

B. Liikenne

Yhdistys kªvi helmikuussa luovuttamassa 
yhdessª Lintuvaaran 
vanhempainyhdis-tyksen kanssa adressin 
Espoon tekniseen keskukseen, jossa 
pyysimme vªlittºmªsti Viidentien risteyksen 
turvallisuuden paran- tamista. Huhtikuussa 
annoimme huomautuksen Linnuntien katu-
suunnitelmasta kaupungille. Yhdistys piti 
kesªkuussa Espoon teknisen keskuksen 
kanssa palaverin, jossa toimme esille kuusi 
mielestªmme tªrkeintª kehityshanketta, 
joiden rakentamista/suunnittelua pyysimme 
kiirehtimªªn. Nªmª asiat olivat Lintulaakson 
koulun ympªrillª olevat tiet mukaan lukien 
Lintulaaksontie, Jªªskelªntie,Hªmeen-
kylªntie,  ijªntie ja Viiden tien risteys. 
Ongelmat ymmªrrettiin ja mm. Viidentien 
risteyksen suunnittelua luvattiin kiirehtiª. 

Kehª II:n ympªristºvaikutusselvitykseen 
teimme huomautuksen marraskuussa, jossa 
esitimme huolemme suunnitelman liian 
nopeasta selvittelytyºstª. Yhdistys kannatti 
huomautuksessaan ensisijaisesti 0+ vaihto-
ehtoa, jossa olemassa olevaa tieverkostoa 
on ensin parannettava. Emme kuitenkaan 
sulkeneet tªysin pois mahdollisuutta Lintu-
vaaran ali tunnelissa kulkevasta Kehª II:sta. 

C. Nuoriso 

Yhdistys keskittyi toimintavuonna etsimªªn 
ratkaisua Lintuvaaran koululaisten turvat-
tomuutta aiheuttavaan Viidentien risteyksen 
ongelmaan, selvitykseen uuden leikkipuiston 
saamiseksi alueelle (asia vielª auki) sekª 
óKylª kasvattaaó-projektiin. Projektin  
aloituskokous pidettiin asian óªidinó Anne 
Eskelisen kanssa asukastilaisuudessamme 
maaliskuussa. Myºhemmin toiminnan pªª- 
vastuu siirtyi alueen koulujen vanhempain-
yhdistyksille. Merja Salmi-Lindgren toimi 

johtokunnan edustajana projektissa. 
Joulujuhlissa koulun oppilaat viihdyttivªt 
lapsiamme. 

D. Ympªristº

Perinteelliset siivoustalkoot pidettiin 9.5. 
Alueemme siivoustavoite (tienvarsien, lªhi-
metsien ja jªteasemien ympªristºn siivous) 
saavutettiin jªlleen ð kiitos runsaslukuisten 
osallistujien ja jªrjestªjien. Valitettavaa oli, 
ettª lªhimetsistªmme lºytyi edelleen sinne 
kuulumatonta ympªristºjªtettª (akkuja, 
jªªkaappeja, ºljykanistereita yms.). 

Yhdistys huomautti useasti jªtekuljetusyri-
tyksiª alueemme jªte-/paperiastioiden 
tyhjentªmisestª ja siisteydestª. Joitakin 
parannuksia tapahtuikin osassa Lintuvaaraa, 
mutta ei vielª riittªvªsti.  ijªntien muunta- 
mo oli erityisen tarkastelun kohteena ja se 
pysyikin suhteellisen siistinª, kun Espoon 
Sªhkº toimitti sinne valvontakameran. 
Lintumetsªn koulun oppilaat maalasivat 
Oky:n maaleilla muutamia bussipysªkkejª.

E. Yhteistyº

Yhteistyº Leppªvaara-Seuran kanssa kulmi- 
noitui selvitykseen Kehª II:n ympªristºvai-
kutuksista, yhteiseen kannatukseen Leppª-
vaaran maauimalan rakentamiseksi ja osal- 
listumisena perinteisiin Raittikarnevaaleihin 
6.9. Myºs Lintuvaaran ja Lintumetsªn koulun 
sekª Leppªvaaran seurakunnan kanssa 
toimimme tiiviissª yhteistyºssª. Nªitª 
yhteistyºn muotoja olivat  óKylª kasvattaaó-
projekti, ympªristºasiat ja erilaisten kokouk-
sien ja tapahtumien jªrjestªminen. 

Margit Lundstrºm ja Raimo Henttonen 
osallistuivat Konalan ympªristºalueen 
viheralueiden kehittªmistyºryhmªªn. 
Lundstrºm toimi myºs edustajanamme 
Leppªvaaran alueneuvottelukunnassa ja 
Espoon kotiseutuyhdistysten Liitossa 
(EKYL:ssª).  

F. Tiedotus

Tiedotus tapahtui edelleen Lintusen 
vªlityksellª. Lehti ilmestyi neljª kertaa 
ja jaettiin johtokunnan toimesta ilmai- 
seksi lªhes 1.500 talouteen. 
Yhdistyksellª on myºs ilmoitustaulu 
tiedotteita varten. Yhdistyksen web-
sivujen perustaminen siirtyi seuraavalle 
vuodelle.

 
Johtokunta



1. Alueellinen toiminta
Alueellinen toiminta keskittyy tªnª vuonna 
kaavoitukseen, liikenteeseen, ympªristººn  ja 
nuorisoon. Yhteistyºmme paikallisten kou- 
lujen kanssa on toiminut hyvin, joten jatkam- 
me edelleen erilaisten yhteistilaisuuksien 
jªrjestªmistª. Alueeltamme alkanut óKylª 
kasvattaaó-projekti on laajentunut Mªkkylªªn 
ja Vallikallioon. Osallistumme edelleen tªhªn 
toimintaan, jonka toteutuksen pªªvastuu on 
siirtynyt projektille itselleen.

Asukastilaisuuksia pyrimme jªrjestªmªªn 
joko itse tai osallistumaan aktiivisesti viran- 
omaisten jªrjestªmiin tilaisuuksiin. Tªllaisia 
tilaisuuksia ovat varsinkin kaavoitus (Puolus-
tusvoimien komentokeskus ja Lintulaakson 
koulu) ja liikennejªrjestelyt (Kehª II ja Mes-
tarinsolmu/Kehª I). 

2. Kaavoitus ja liikenne 
Kaavoituksessa olemme aktiivisia seuraavissa 
aiheissa; seurakuntayhtymªn rakennushanke, 
Puolustusvoimien komentokeskus, Mªkkylª 
II/Lintulaakso I ja Painiitty.
Liikenteessª seuraamme varsinkin Kehª II:n 
ympªristºvaikutusselvitystª, Kehª I:n perus-
parannuksen etenemistª, Puolustusvoimien 
komentokeskuksen tieratkaisuja (Jªªskelªn-
tie), Viidentienristeyksen turvallisuuden 
parantamista sekª Lintulaakson koulua 
ympªrºivien teiden rakentamista/paranta-
mista.

3. Yhteistyº
Yhteistyºmme jatkuu edelleen Suur-Leppª- 
vaaran asukasyhdistysten kanssa. Tulemme 
ympªrillªmme olevien asukas- ja vanhem- 

painyhdistysten kanssa tekemªªn 
yhteiskirjelmiª yms. viranomaisille varsinkin 
kaavoituksen ja liikenteen osalta. 
Edustajamme on mukana Leppªvaaran 
alueneuvottelukunnassa sekª Espoon 
Kaupunginosayhdistys Liitossa. 

4. Tiedotustoiminta
Lintunen (levikki 1500 kpl) ilmestyy edelleen 
neljª kertaa. Lehti jaetaan jokaiseen talouteen 
toiminta-alueellamme ilmaiseksi. Lehden 
lisªksi johtokunta jakaa tarvittaessa muita 
tiedotteita kotitalouksiin sekª pyrkii tiedot-
tamaan paikallislehdille Lintuvaaran asioista. 
Yhdistyksen ilmoitustaulu on edelleen kªy- 
tºssª sekª johtokunnan omiin ettª asukkai-
den ilmoituksiin. Yhdistyksen web-sivut 
pyritªªn saamaan Espoon kaupunginmuseon 
serverille kuluvan vuoden aikana. 

5. Ympªristºasiat
Ympªristºstª huolehtiminen on edelleen 
yhdistyksen kulmakiviª. Tulemme jatkamaan 
hyvªksi koettua menetelmªªmme yhdessª 
Lintumetsªn koulun kanssa, jonka oppilaat 
korjaavat ja maalaavat mm. bussipysªkki-
katoksia, tieviittoja jne.  voimavarojen 
mukaan.  ijªntien pªªssª olevan muuntamon 
ympªristºn siisteyttª seurataan sekª vaa-
ditaan Espoon Sªhkºª ja kaupunkia 
ryhtymªªn toimenpiteisiin, jotka estªisivªt  
alueen roskaamisen.  òTªsmªiskujaó (tie-
dotteita asukkaille, kiinteistºyhtiºille ja 
viranomaisille) tehdªªn edelleen asukkaiden 
huomautuksien ja tutkimuspyyntºjen 
antamista virikkeistª. 
Toukokuussa jªrjestetªªn perinteelliset 
siivoustalkoot.



VUOSI 2001       VUOSI 2000   
   euro  5,94573      
TULOT FIM   euro   TULOT FIM  
Var.hanki 17 915,66   3 013,20   Var.hanki 19719,1  
Tietotus 8 800,00   1 480,05   Tiedotus 8000  
Talkoot ym 6 200,00   1 042,77   Talkoot ym 500  
Muu vars. 4 595,50   772,91   Pankkikork 72,7  
Korkotulo 46,91   7,89      
 37 558,07   6 316,81    28291,8  
    0,00      
    0,00      
KULUT    0,00   KULUT   
Var.hanki 326,01   54,83   Var.hanki 786,95 
Tiedotus 20 632,00   3 470,05   Tiedotus 22050,01 
Talkoot ym 2 583,67   434,54   Talkoot 3921,1 
Muu vars. 10 581,06   1 779,61   Muu vars. 3500 
Pankkimak 1 397,51   235,04   Pankkimak 349,25 
 35 520,25   5 974,08    30607,31 
Tulos/voitto  2 037,82   342,74  Tulos/tappio  -2315,51
         
         
TASE         
  FIM  euro    FIM 
VASTAAVAA      VASTAAVAA   
 Rahat pankissa 21 625,51  3 637,15   Rahat 9829,54 
 S.saatavat 34,66  5,83   S.saatavat 5000 
  21 660,17  3 642,98    14829,54 
         
VASTATTAVAA      VASTATTAVAA  
Omapªªoma  8 386,93  1 410,58  Omapªªoma  8386,93
Ed.kausien voitto  8 150,87  1 370,88  Ed.kausien ylijªªmª 8150,87
  -2 315,51  -389,44  Tilik.tulos  -2315,51
 S.velat 5 400,06  908,22  S.velat  607,25
 Tulos/voitto 2 037,82  342,74    
  21 660,17  3 642,98    14829,54

TULOT   
Varainhankinta   3200
Tiedotus    1500
Muu varsinaisen toiminta    100
Muut tulot (avustus yms.)  1700

Yhteensª   6500

MENOT   
Tiedotus    3600
Talk. Ja tilaisuudet    650
Muu vars.toiminta  2000
Pankin maksut     250

Yhteensª   6500



Lukukuukaudet pyºrªhtivªt kªyntiin 
5b-luokan Roald Dahl -sikermªllª, joka 
oli hieman paranneltu versio kevªt- 
juhlan esityksestª. Esityksessª kªytim- 
me ensimmªisen kerran koulun uusia 
langattomia mikkejª!
Ystªvªnpªivªnª toimme kouluun lempi- 
kirjojamme. Kummit ja ekaluokkalaiset 
tapasivat ja lahjoittivat itsetehtyjª 
kirjanmerkkejª toisilleen. Lisªksi jªrjes-
timme lempikirja-arvonnan. Kaikkien 
vastanneiden kesken arvottiin kirja-
palkinto. Sen voitti Anniina Lassila 
1a-luokalta. 

Riikka Huttunen

Koulussamme vietetªªn lukukuukausia. 
Erityisesti helmi- ja maaliskuun aikana 
annamme tilaa lukemiselle, vaikka se on 
luonteva osa koulun arkipªivªª muulloin-
kin.

Olemme vierailleet kirjastossa ja kªyt- 
tªneet ahkerasti kirjastoauton tarjoamia 
palveluja. Tapiolan kirjaston kirjavink-
kari Eeva Jªppinen on kªynyt luokissa 
antamassa innostavia ja kiinnostavia 
lukuvinkkejª. Maaliskuussa 11. ja 12. 
saamme vieraiksemme Sinikka ja Tiina 
Nopolan. Kiitos Lintuvaaran omakoti- 
yhdistykselle ja koulun vanhemmille 
osallistumisesta kirjalijavierailun 
kuluihin! Uskallan suositella kaikille 
tutustumista kirjailijasisarusten 
tuotantoon!

Lintuvaaran koulun kirjojen Top 
Ten -lista on seuraava:
 
1) Harry Potter ja liekehtivª pikari
2) Taru sormusten herrasta
3) Harry Potter ja viisasten kivi
4) Harry Potter ja Azkabanin vanki
5) Dahl: Matilda
6) Lindgren: Veljeni Leijonamieli
7) Harry Potter ja salaisuuksien kammio
8) Goosebumps-sarja
9) Lindgren: Ronja Ryºvªrintytªr
10) Kallioniemi: Reuhurinteen ala-aste: 
Velmuja ja vintiºitª

Lukuterveisin

Lintuvaaran koulussa oli vielª 
kuusi vuotta sitten n. 180 oppi-
lasta luokka-asteilla 1ð6. Nyt 
meillª on 375 oppilasta luokka-
asteilla 1ð5! Kasvu on ollut 
siis valtavaa. Onneksi tªhªn 
tilanahtauteen on tulossa pian 
helpotusta.

Kesªllª 2003 valmistuu Lintuvaaran 
alueelle uusi Lintulaakson koulu. 
Oppilaita tªhªn opinahjoon tulee siirty-
mªªn alueen muistakin kouluista. 
Syksyllª 2003 Lintuvaaran koulusta 
tulee siirtymªªn luokkia sinne. 
Kªynnistymisen jªlkeen Lintulaakson 
kouluun tullaan ottamaan oppilaat 
koulun lªhialueelta. Tªmªn siirtymª- 
kauden suunnittelu tullaan kªynnistª-
mªªn jo tªnª kevªªnª, jotta voidaan 
vªlttªª ylimªªrªisiª muutoksia. 
Suunnittelussa pyritªªn huomioimaan 
myºs  se, ettª sisarukset pªªsisivªt 
jatkossakin samaan kouluun. 

Koulutulokkaiden ilmoittautumisten 
yhteydessª helmikuussa ilmoittautui 
ensi syksyksi Lintuvaaran kouluun 94 
oppilasta (neljª luokallista). Nªistª kaksi 
luokkaa tulee seuraavana vuonna siirty- 
mªªn uuteen valmistuvaan Lintu-
laakson kouluun ja toinen nªistª luo- 
kista tulee aloittamaan toimintansa jo 
ensi syksynª tilapuutteen vuoksi Verªjª-
pellon koulun tiloissa. Lintuvaaran 
koulun viidennet luokat tulevat vielª 
ensi vuonna samasta syystª siirtymªªn 
Lintumetsªn kouluun kuudennelle 
luokalle.

Ensi syksynª aloittaa Leppªvaarassa 
toimintansa myºs uusi Ruusutorpan 
koulu, jonka valmistuminen tulee autta-
maan myºs radan pohjoispuolisen 
alueen tilanahtautta. 

Lintuvaaran koulun rehtori
Samuli Salonen



112-pªivª Lintuvaaran koulussa

Lintuvaaran koulun vªki tempaisi 
lauantaina 9.2.2001  etuajassa 
112-pªivªn. Tarkoituksena oli 
perehdyttªª niin oppilaat, opettajat 
kuin vanhemmatkin numeron 112 
merkitykseen.  Osallistujat siirtyivªt 
toimintapaikalta toiselle aikataulun 
mukaisesti.

Kylªpoliisimme Markku Leskinen 
kertoi poliisin tyºstª ja antoi lailli-
suuskasvatusta. Lopuksi oppilaat 
saivat kysellª Markulta poliisin 
tyºstª.

Suomen Punaisen Ristin ensiapu-
ryhmª (Helsingfors svenska avdel-
ning) piti luokanopettaja Helena 
Lyyran johdolla ensiapunªytºksen. 
Nªytºksessª oli lavastettu liikenne-
onnettomuus, johon koulun ensiapu-
kerholaiset osallistuivat. Toiminta 
oli hyvin suunniteltu ja antoi  paljon 
sellaisia ohjeita, joita lapsetkin saat-
tavat tehdª onnettomuuden sattu-
essa.

Leppªvaaran VPK esitteli paloauto-
aan ja oppilaat kuuntelivat hiirenhil-
jaa, kun palopªªllikkº kertoi savusu-
keltamisesta ja niistª vaaroista, mitª 
palomiehet kohtaavat sammuttaes-
saan paloja.

Alkuopetuksen luokat (1.-2.) opet-
telivat luokissaan vanhempiensa 
johdolla 112-hªlytyksen tekoa. 
Isommilla oppilailla oli mahdollisuus 
surffailla internetsivuilla tutkimassa 
SPR:n, poliisin, Medihelin yms. 
sivuja. Heille oli jªrjestetty myºs 
video-esitys sairaalan evakuoinnista 
tulipalon sattuessa. Lisªksi luokkaan 
oli jªrjestetty turvallisuutta kªsitte-
levª multimediaesitys.

Toimintapªivªn lopuksi Leppªvaaran 
VPK jªrjesti sammutusnªytºksen. 
Palokunnan saapumista odottava 
vªki sai kokea ylimªªrªistª drama-
tiikkaa kuullessaan palokunnan vii-
pymisen syyksi ohikulkijan saaneen 
sairaskohtauksen, jota palokunta ja 
SPR:n ensiapuryhmª hoitivat. Saira-
uskohtaus paljastui pyºrtymiseksi ja 
toimenpiteitten jªlkeen esitys saattoi 
alkaa. Sammutusnªytºs oli mukaan-
satempaava ja oppilaat elªytyivªt 
todenteolla siihen.



Espoon kaupungin teknillinen 
keskus piti 28.2.2002 asukas-
tilaisuuden aiheena óPuolustus-
voimien Lintuvaaran kohteen 
suunnittelu siihen liittyvine 
tiejªrjestelyineen sekª Jªªskelªn- 
tien lªnsiosan katusuunnit- 
teluó.Kutsussa asukastilaisuuteen 
kerrottiin lyhyesti: 
óPuolustusvoimien Lintuvaaran 
luolan ajoyhteys on tarkoitus 
toteuttaa Jªªskelªntien kautta ja 
varayhteys kevyen liikenteen 
raittina etelªªn Lintukorpi-
nimiselle kadulle. Ajoyhteyden 
viereen tulee pysªkºintialue, joka 
on myºs yleisessª kªytºssªó.

Tilanne tuli monelle yllªtyksenª, sillª 
09.12.99 Espoo jªrjesti asukkaiden 
kuulemistilaisuuden  asemakaavan 
muutosehdotuksesta, jossa ajoneuvo-
liikenne oli ohjattu Lintukorpi-kadun 
kautta ja varayhteys Jªªskelªntien 
kautta. Huomautusten ja valitusten  
johdosta kaupunkisuunnittelupªªllikkº 
Kari Moilanen ja valmistelija  Mane 
Hetzer toivat  kaupunkisuunnittelu-
lautakuntaan 30.05.01 esityksen,  jossa 
ajoneuvoliikenne oli ohjattu Jªªskelªn-
tien kautta ja kevyenliikenteenvªylª 
Lintukorven kautta eli liikennesuunnat 
kªªnnettiin pªinvastaisiksi. 

Kaupunkisuunnittelulautakunnan jªsen 
Onnela esitti, ettª ajoyhteys sªilytetªªn 
Lintukorven kautta, mutta sitª ei kan- 
natettu ja esitys nªin raukesi.  Voidaan 
kysyª, onko hyvªª, asukasystªvªlistª  
kaavasuunnittelua, kun kaupunki ei 
jªrjestªnyt uutta asukkaiden kuulemis-
tilaisuutta?  Lintuvaaralaisille ei kerrot- 
tu niitª perusteita, joilla valmistelija 
ja asemakaavapªªllikkº ovat pªªtyneet  
ratkaisuun kierrªttªª ajoneuvoliikenne 
mahdollisimman pitkªª tietª omakoti-
alueen lªvitse Puolustusvoimien 
luolaan. Tªllªistªkº salailua yhteistoi-
minta sitten todellisuudessa on?

Asukastilaisuuteen 28.02.02 oli nªin 
jo luotu erilaisia odotuksia. Asukkaat 

halusivat keskustella liikennejªrjeste- 
lyistª, niiden perusteluista, laitesuojan 
sijannista, kun taas  kokous oli tarkoi-
tettu esittªmªªn kadun rakennesuun- 
nitelmaa, miten ajoneuvotie ja kevyen-
liikenteentie sijoittuvat Jªªskelªntielle 
ja miten tonttiliittymªt on huomioitu 
kadun teknillisessª suunnittelussa. 

Katusuunnitelma koskee Jªªskelªntietª, 
Hªmeenkykªntiestª kartanolle pªin. 
Suunnitelman mukaan Jªªskelªntie 
uusitaan kokonaan. Viemªrºinti uusi-
taan ja sadevesiviemªrit rakennetaan.  
Kevyenliikenteen vªylª tulee etelªreu-
nalle ja ajorata pohjoispuolelle. Nªin 
jokaisen tulee ainakin oman tonttiliit-
tymªn osalta tarkastella katusuunni-
telmaa ja antaa mahdolliset kirjalliset 
kommentit Teknilliselle keskukselle 
kadun teknistª suunnittelua varten. 

Katusuunnitelma on vuonna 1996 
hyvªksytyn asemankaavan mukainen, 
lukuunottamatta Puolustusvoimien 
luolan ajoneuvoyhteyttª Jªªskelªntien 
pªªssª, joten omien tonttien osalta 
katusuunnitelmaa kannattaa katsoa ja 
antaa kommentit. Jªªskelªntien rakenta-
minen on ajoitettu vuoteen 2004 eli 
tapahtuvaksi sen jªlkeen, kun Puolus-
tusvoimien laitesuoja on louhittu ja 
raskaat massat ajettu pois. Koko luolan 
rakennusaikainen liikenne on Espoon 
suunnitelmissa ajateltu kulkevan 
nykyisiª katuja pitkin: Jªªskelªntietªð 
Hªmekylªntietªð Lintuparventietªð
Vallikatua Kehª I:lle tai Lintuvaarantietª 
vanhalle Turuntielle. Nªille teille ja 
kaduille ei kaupungin suunnitelmien 
mukaan tehdª mitªªn, ennenkuin 
luolan raskas rakennusvaihe on ohitse.

Sotilaslªªnin komentaja oli kertomassa, 
miksi he nªkevªt, ettª Lintuvaara on 
komentokeskukselle hyvª sijoitus-
paikka. Normaalioloissa luolassa tyºs-
kentelee  n. 100 henkilºª ja ajoneuvo- 
liikenteen olevan muutamia  kymmeniª 
vuorokaudessa, koska henkilºkunta 
kulkee pªªosin julkisia liikennevªlineitª 
kªyttªen. Tªtª kyllª epªiltiin, sillª 
keskustassa nªin voi olla, mutta Lintu- 
vaarassa tilanne varmasti muuttuu, kun 
pysªkºintipaikat rakennetaan. 

Aikaisempi arvio oli noin 200ð300 ajo-
neuvoa vuorokaudessa. Tªtª komentaja 
ei nyt maininnut. Kysymyksen  laajenee- 
ko luola tai lisªªntyykº luolan henki- 
lºmªªrª tulevaisuudessa, vastasi 
komentaja, ettª ei laajene eikª henkilº-
kunta merkittªvªsti kasva.

Kovaa keskustelua  aiheutti: Pitªªkº 
puolustusvoimien komentokeskuksen 
olla LeppªvaarassaðLintuvaarassa aivan 
asutuksen kupeessa? Miksi komento-
keskus ei  voi olla esim Kehª III:n 
ulkopuollella? Miksi me olemme kriisi-
tilanteessa pommituksille alttiina, kun 
puolustusvoimat ovat turvassa kalliossa 
meidªn talojen alla? Lªhi-Idªstª olemme 
nªhneet kuvia, joissa komento- ja 
johtokeskusten ymmªristº on ollut 
voimakkaiden pommi-iskujen kohteena. 
Lªhialueille harhaantuneita pommi- 
tuksia on perustelttu sillª, ettª komento-
keskukset on tarkoituksella suunniteltu 
asutuksen lªhelle.

Kiivaimman keskustelun kohteena oli 
liikennejªrjestelyt luolaan. Ei ymmªr-
retty sitª, miksi Lintuvaarantien ja 
Lintukorpi-kadun risteyksestª on valittu 
1,6 kilometriª pitempi yhteys luolaan 
kuin kulkemalla Lintukorpi-katua 
pitkin komentokeskukseen? 

Kaupungin puolelta ei ollut kukaan 
kertomassa perusteluja. Kutsuttu kyllª 
oli, mutta kaupunkisuunnittelupªªl-
likkº ja kaavasuunnittelija (valmistelija) 
eivªt olleet kokouksessa.  Liikenne 
viedªªn nyt mahdollisimman pitkªª 
reittiª omakotialueen lªvitse luolalle. 
Lintuvaaran, Lintumetsªn ja Lintu-
laakson koulujen oppilaat kªyttªvªt 
Hªmeenkylªntietª, Lintuparventietª ja 
Lintuvaarantietª ja joutuvat lisªªtyvªlle 
liikenteelle alttiiksi. 

Louhintamassoja kerrottiin tulevan 
luolasta noin 1000 autokuormallista ja 
louhintaa tehdªªn kahdessa vuorossa. 
Tªhªn ei uskottu vaan epªiltiin, ettª 
louhintamassaa on noin 1500ð2000 
autokuormaa. Kiven murskauksen 
kerrottiin tapahtuvan luolassa. Tªtª 
epªiltiin, kun aikaisemminkin vastaa-
vassa tilanteessa Espoossa oli murs-
kauslupa annettu luolaan, mutta 



Sinikka Luja-Penttilª

Varmaan tªmªn pªivªn lintu-
vaaralaisilla on pihapuissaan 
linnunpºnttºjª. Niin oli
meillªkin ennen. Entisinª 
vuosikymmeninª niissª pesivªt 
pªªasiassa kottaraiset.
Niiden vihellystª muistuttavat 
ªªntelyt tulevat vielªkin mieleen, 
kun muistelee kevªisiª lapsuuden 
kotipihan aamuja.
Mutta syvªª murhetta aiheutti 
pikkuisissa sydªmissªmme, kun 
aina silloin tªllºin sattui sellainen 
vahinko, ettª kottaraisen poikanen 
putosi pesªstªªn. 

Sitª hoivailtiin kaikella rakkaudella. 
Joskus harvoin se virkosikin. 
Useimmiten se oli kuitenkin saanut 
pudotessaan sisªisiª vammoja, joista se 
ei selvinnyt.
Historialla on tapana toistaa itseªªn. 
Niinpª ne murheet aikoinaan koke-
neena seurasin sitten myºhemmin 
veljenpoikien samanlaisia lapsuuden 
draamoja suurella myºtªtunnolla.
Kerran pojat olivat metsikkºretkellªªn 
lºytªneet suurempien ahdistamana 
maasta linnunpojan, jonka pelastivat 
ja kantoivat hellin kªsin kotiin. 
Ihmeteltiin ð niin aikuiset kuin 
lapsetkin ð minkª linnun poikanen se 
mahtoi olla. Lintukirjojen mukaan se 
nªytti kanalinnun jªlkelªiseltª ja niistª 
uhkeimman pojat sitten omivat linnun
sukujuuriksi. Sehªn ei voinut eikª 
saanut olla mikªªn muu kuin fasaani, 
jonka ympªrillª oli heidªn mielikuvi-
tuksessaan jonkinlaista eksoottista 
tenhoa.
Vanhemman pojan ollessa ehkª kolmi-
vuotias, sairastin kevªttalvella ÿunssaa.

Yhtªkkiª ovi aukesi ja pikkuiset kengªt 
kopisten hªn asteli sisªªn kovalla tohi-
nalla ja kimitti innosta vªrisevªllª 
ªªnellª: òSinikka, tu pian kattoon, kun 
meidªn pihassa kªvelee riikinkukko!ó 
Kerroin, ettª lintu on fasaani. Siitª 
lªhtien fasaani oli lasten mielessª taru-
linnun asemassa.
Niinpª nyt pªªtettiin, ettª lºytºlapsi 
oli komeaa sukua ja sillª piti olla 
komea nimikin.Se kastettiin Hipsu von 
Hippenheimeriksi.
Minussa asusti kaiken aikaa pieni 
pelko siitª, ettª lintu ei selviª. 
Muutaman pªivªn aikana sen kunto 
nªytti kuitenkin kohenevan. Lasten 
optimismi tarttui minuun ja ajattelin, 
ettª ehkª se sittenkin selviªª.
Vaan kªvi niin kuin yleensª: tapahtui 
kªªnne hnonompaan suuntaan ja lintu 
kuoli.

Niin kuin edelliset sukupolvet, 
veljenpojatkin saivat suurta lohtua 
jªrjestªessªªn lemmikkinsª hautajaisia. 
Seurasin heidªn touhujaan keittiºn 
ikkunasta. Lapset laskivat kukin 
vuorollaan kedonkukkia kummulle, 
jonka alla lepªsi vain joitakin pªiviª 
elªnyt metsªn vapauteen tarkoitettu 
pieni olento.
Illemmalla mennessªni pihalle toimit-
tamaan asioita, kuljin pikkaisen 
kummun oli. Siihen oli pystytetty riman 
pªtkistª tehty risti, jossa oli lapsen 
tikkukirjaimin kirjoitettu teksti: 
HIPSU VON HIPPENHEIMER.

kivenmurskaus jouduttiin  tekemªªn 
luolan ulkopuolella. 
Kysyttiin, miksi luolan liikennettª 
ei tuoda suoraan vanhalta Turun 
tieltª, koiraradan kohdalta. Tªhªn ei 
osattu vastata, koska kaavoituksesta 
vastaavat eivªt olleet paikalla. Luolan 
liikenne ei ole merkittªvª haitta vain 
Jªªskelªntiellª vaan sillª on vaikutus 
Hªmekylªntien, Lintuparventien ja 
Lintuvaarantien liikennemªªriin. 
Etenkin vaaratilanteet lisªªntyvªt, 
koska mitªªn parannuksia katuihin 
ei kyseisillª reiteillª ole  suunniteltu 
tehtªvªksi, ennenkuin luolan raken-
nusaikainen liikenne on ohi. Eli kun 
liikenne on suurimmillaan, niin tiestº 
on huonoimmillaan.

Kaavamuutos, jolla liikenne ohjataan 
Jªªskelªntien kautta, on hyvªksytty 
kaupunginhallituksessa viikolla 9 
vuonna 2002. Kaavamuutoksen 
hyvªksyy lopullisesti kaupunginval-
tuusto, joten vaikutusmahdollisuuksia 
vielª on, ennenkuin valtuusto sen 
hyvªksyy. Monen mielestª tilanne on 
keskenerªinen. Avonaisia kysymyksiª 
on paljon. Espoo on teettªnyt ympª-
ristºvaikutusselvityksen asemakaavan 
muutoksesta eli liikenteen siirtªmi-
sestª Jªªskelªntielle. Onko asukkailta 
kysytty ympªristºvaikutuksia?  
Onko ympªristºvaikutuksissa  huomi-
oitu komentokeskuksen aiheuttamat 
vaarat asukkaille sekª Lintuvaarassa 
ettª Leppªvaarassa? 

Varapoistumistie on suunniteltu 
tehtªvªn ulkoilu-virkistystienª, jotta 
siihen ei tarvitsisi soveltaa kaavoituk-
sessa vaadittavia maanrakennuslain 
mukaisia julkisia kuulemisia.  

Ei kerrottu, miksi liikennettª ei voida 
tuoda suoraan Turun tieltª, jolloin 
liikenteestª ei ole haittaa Leppªvaaran 
Lintukorven asukkaille eikª Lintuvaa- 
ran omakotialueelle? Liikenteen 
saasteista puhutaan paljon. Hyvªn 
kaupunkisuunnittelun ja kaavoituk- 
sen sanotaan luovan valmiudet 
liikennepªªstºjen minimointiin, mutta 
Espoossa ei nªin nªytª olevan, kun 
liikenne kierrªtetªªn mahdollisimman 
pitkªª reittiª  puolustusvoimien 
komentokeskukseen.
 

Reijo Jªrvitalo



Suomi elªª (eli) metsªstª 
ja meistª jokainen on var-
maan polvenkorkuisesta 
lªhtien ollut tekemisessª 
erilaisten tulisijojen ja 
klapinpolton kanssa. On ehkª 
yllªttªvªª todeta, ettª tªssª 
perinnelajissa ei vanhan kansan 
viisaus juurikaan anna oikean-
suuntaista ohjetta kuinka puuta 
tulisijassa oikein poltetaan..

Meitª huomattavasti tiheªmmin asu-
tuissa maissa ainakin kaupunkialueilla 
ollaan pientulisijapolton vaatimuksia 
tiukentamassa oikein EU-direktiivin 
muodossa. Siellªhªn tªllaisen polton 
hiukkaspªªstºt ovat merkittªvª kau-
punki-ilman laatua heikentªvª tekijª.

Voiko sitten yksittªinen omakotiasuja 
tulisijoineen omalla toiminnallaan 
vªhentªª hiukkaspªªstºjª? Vastaus on 
yksiselitteisesti kyllª. Suomessa esim. 
Valtion Tekninen tutkimuskeskus (VTT) 
on tutkinut asiaa. Muutaman perus-
tekijªn tiedostamisella pystytªªn nor-
maalia polttoa jo huomattavasti 
parantamaan. 

Ensinnªkin:

Poltettavan puun tulee olla kuivaa. 
Kuivalla tªssª tarkoitetaan todella 
lªpikuivaa puuta. Puun kuivuminen 
lªpikuivaksi kestªª noin 3ð5 kk pilke-
koosta riippuen. Kuivuminen toteutuu 
Suomen ulko-olosuhteissa kªytªnnºssª 
vain maaliskuun ja elokuun vªlisenª 
aikana, ja silloinkin hyvin tuuletetussa 
tilassa. Puhutaan usein ns. ylivuotisesta 
puusta. Syksyn ja talven aikana 
kuivuminen on vaatimatonta. Eli 
syksyn, talven ja kevªªn aikana 
kaadetut ja pilkotut puut ovat kªyttº-
valmiita seuraavana lªmmityskautena. 
Kuiva puu mahdollistaa korkean 
palolªmpºtilan nopean kehittymisen 
eikª puun energiaa mene kosteuden 
haihduttamiseen.

Toiseksi: 

Puut sytytetªªn tulisijaan pinoamisen 
jªlkeen ylªreunasta eli pªªltª. Tªmª oli 
itsellenikin yllªttªvª tieto ja vªittªisin, 
ettª ainakin 99% suomalaisista sytyttªª 
tulen óperinteisestió alareunasta. Ehkª 
alitajuisesti kuvittelemme puiden siten 
syttyvªn paremmin.

Oikea tapa on 
latoa puut 
vaakatasoon 
suhteellisen 
tiukkaan 
hieman irti 
tulisijan 
takaseinªstª, 
jotta sinne jªª 
ilmakªytªvª. 
Ala- ja keski-
kerrokset voivat 
olla jªreªmpªª 
pilkettª, mutta 
ylin kerros 
ladotaan 
pienempªª 

pilkettª ja aivan pªªlle lªhes tikkuja.

Kuivat tikut ja pikkupilkkeet syttyvªt 
nopeasti ja palolªmpºtila kohoaa 
nopeasti korkeaksi ja palaminen on 
tehokasta. Savua ei juuri synny ja 
kaikki puun energia saadaan lªmmºksi. 
Palo etenee luontevasti pinoa alaspªin 
ja alhaaltapªin tuleva palamisilma on 
hapekasta varmistaen hyvªn palamis-
tuloksen. 

Kun sytytetªªn alareunasta kªy juuri 
pªinvastoin. Syttynyt liekki pyrkii 
polttamaan ylªpuolellaan olevaa kylmªª 
puumassaa siinª juurikaan 
onnistumatta. Liekeissª ei ole enªª 

kunnolla happea 
jªljellª poltta-
maan ylªpuolen 
puuta, ja seura-
uksena on heikko 
palaminen ja 
hiiltªminen. Savu 
on paksua, kun 
palamattomia 
partikkeleita 
nousee pala-
miskaasujen 
mukana piip-
puun. Siinª 
nokeentuu oma 
hormi ja naapurin 

pyykit!  Partikkeleiden mukana menee 
myºs osa puun energiasta ja kokonais-
lªmmitystulos on huonompi. Kaiken 
lisªksi sytytysvaihe kestªª pitkªªn, 
kunnes koko puumassa on lªmmennyt 
palamislªmpºtilaan. 
   
Lopuksi:

Asian havainnollistamiseksi kannatta 
menetelmªª itse kokeilla. Pienellª 
piipunsuun tarkkailulla ainakin itse 
tulin tªysin vakuuttuneeksi ylªsytytys-
menetelmªn ylivoimaisuudesta.

Parhaiten se on toteutettavissa luukuilla 
ja arinailmanotoilla varustetuissa lªm-
mitysuuneissa, jotka muutenkin ovat 
parhaita lªmmitykseen. Avotakkojen 
lªmpºtase on yleensª huono eikª niistª 
oikein ole lªmmityskªyttººn. Erªªt 
uunivalmistajat edellyttªvªt puiden 
pinoamista pystyyn, ja tªllºin ylªsytyt-
tªminen on kyllª hankalaa.

Joskus kysytªªn, kuinka toinen pesªl-
linen pitªisi polttaa. Mielestªni puita 
pitªisi lisªtª muutamassa erªssª pesªn 
vielª palaessa. Muutoin kªy niin, ettª 
toista pesªª ladattaessa uuni jªªhtyy 
ja alapuolella oleva hiillos taas polttaa 
huonolla hapella koko pesªª ja seurauk-
sena on voimakas savuttaminen. 
Varaavat tulisijat toimivat parhaiten 
aina kertapolttoisesti. Toisen pesªllisen 
hyºtysuhde ei enªª ole niin hyvª 
kuin ensimmªisen. Eli mieluiten yksi 
pesªllinen pªivªssª kuin kaksi pesªl-
listª joka toinen pªivª. 
  

Ja eikun kokeilemaan ylªpolttoa !

Jukka Sulku


